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Høringsuttalelse  - utkast til ny lov om dyrevelferd.

Vi viser til høringsbrev fra Landbruks- og Matdepartementet den 16.11.07.

Etter som Norges Skogeierforbund organiserer det helt vesentlige av privateiet utmark
her i landet er våre interesser i forhold til ny lov om dyrevelferd først og fremst knyttet til
utøvelse av jakt og fiske, samt utnyttelse av beiteretten i forhold til forvaltningen av store
rovdyr.

Generelt om lovutkastet.

Norges Skogeierforbund er positive til at det  nå er fremmet et utkast til ny lov om
dyrevelferd. Det nye lovutkastet er mer helhetlig og overordnet enn gjeldende
dyrevernlov. Dette innebærer at det på enkelte områder kan virke mindre
detaljregulerende, mens det på de fleste felt som berører jakt og fiskeinteressene, vil
virke mer dekkende og være et sterkere verktøy for forvaltning av dyrevelferden. Som
fullmaktslov er det imidlertid vanskelig å ha full oversikt over rekkevidden til en ny lov.

Viltloven og Lakse- og innlandsfiskeloven er sektorlover som samler bestemmelser rundt
ivaretakelse, forvaltning og høsting av våre vilt- og fiskearter. Det er lett tilgjengelige og
oversiktlige lovverk som er allment kjent blant rettighetshavere, jegere og fiskere. Vi vil
understreke betydningen av at vi opprettholder disse lovene som det primære lovverket
for forvaltning av de artene som omfattes av de nevnte lovene. En kopling mot
dyrevelferdsloven er viktig, men dette bør  gjøres gjennom henvisninger og ikke ved at det
tas inn hjemler i dyrevelferdsloven til å fastsette forskrifter som eksempelvis kan regulere
utøvelsen av jakt fangst og fiske.

Det oppgis i bakgrunnsbeskrivelsen at man , tiltross for et ønske om at man generelt skal
"bygge på et solid faktagrunnlag", ønsker å åpne for  "skjønnsmessige beslutninger' i
dyrevelferdsmessige vurderinger fordi  "det å skulle bevise alt med vitenskapelige
undersøkelser gjør at vi mister evnene til innlevelse og sunn fornuft" samt at  "det er stor
mangel på kunnskap om dyrs atferd under naturlige forhold, hvordan de har det og hvilke
evner de har." Norges Skogeierforbund er svært skeptisk til at forvaltningen skal bygge
på et slikt grunnlag. Som et ferskt eksempel vil vi vise til den uttalelse Rådet for
dyreetikk kom med nå ved siste årsskifte om jakt og fangst. En uttalelse som bygget mye
mer på synsing enn det faktagrunnlag som faktisk er tilgjengelig.
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Merknader til de enkelte paragrafer.

Vi støtter forslaget til tekst i §§ 1 og 2, og siste del av § 3.

Vi foreslår at første setning i § 3 taes ut. Etter vår oppfattning vil resten av teksten i denne
lovparagraf være dekkende for å sikre en god og omsorgsfull behandling av dyr. Den
setning som foreslåes fjernet, er fristilt fra resten av innholdet og vil være gjenstand for
svært ulik forståelse.

§  13 Bruk av  dyr i forsøk  og undervisning.

Det er viktig at aktiviteter som enkle fiskeundersøkelser hvor fisk fanges må kunne
videreføres i kurs og undervisningssammenheng uten at det kreves særskilte
godkjenninger og tillatelser. Slike undersøkelser foregår både i regi av skoler og lokale
fiskeforeninger. Formålet er å bygge kompetanse i lokalmiljø for å kunne forvalte
fiskebestander på en god og bærekraftig måte.

§ 23 Tilsyn,  stell og foring

Vi legger til grunn at bokstav c om beskyttelse mot predasjon er ment å gjelde for husdyr
og tamrein på beite. Her må det gis konkrete føringer om forvaltningen av de store
rovdyrene slik at beiteretten kan utnyttes på en reell måte. Forholdet vil bli nærmere
kommentert i høringsuttalesene fra Norges Bondelag og Norsk Sau og Geit.

§  25 Trening,  framvisning,  underholdning og konkurranser.

Vi støtter forslaget til lovtekst for bokstavene a, b og d.

Når det gjelder andre treningsformer, framvisninger og konkurranser for jakthunder, er det
viktig at det taes hensyn til den nytteverdi som ligger i at man har tilgang på trente hunder
og at man for framtiden kan avle kompetente hunder til å ta seg av oppgaver knyttet til
jakt og ettersøk av skadet eller smittefarlig vilt.

Som eksempel kan nevnes muligheten til å trene og bruke hi-hunder. Slike hunder vil
være en verdifull ressurs både i forbindelse med ettersøk på skadet eller sykt vilt og ikke
minst i en evt. framtidig situasjon hvor farlig smitte må bekjempes blant viltarter som for
eksempel rev eller grevling. Tilgangen på kompetente og trente h-ihunder vil også være
en viktig beredskap mot etablering av uønskede introduserte arter som f.eks mårhund.

Norges Skogeierforbund støtter her Norsk Kennelklubbs mer utfyllende argumentasjon
for å beholde muligheten for å trene og avprøve denne typen jakthunder.

§ 27 Jakt , fangst og fiske på dyr som holdes
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I Norge er det tradisjon for at utøvende jakt og fangst blir regulert av særlovene på de
respektive felt. Her legges det opp til en fragmentering av lovverket ved at det åpnes for å
utarbeide forskrifter som skal regulere jakt og fiskeutøvelsen på dyr som holdes gjennom
Lov om dyrevelferd.

Dette virker unødvendig forvirrende i forhold til særlovene og etter vår oppfattning i strid
med Lovstrukturutvalgets innstilling.

§ 29 Jakt , fangst  og fiske

I Departementets vurdering knyttet til § 29 om jakt fangst og fiske er det bl.a. gitt signaler
om at det antas å være behov for en nærmere gjennomgang av visse fangstmetoder. Her
foreslåes det å utferdige forskriftskrav for godkjenning av fangstredskaper.

Dette er et tiltak Norges Skogeierforbund har arbeidet for i lengre tid, og vi støtter dette.
Vi var bl.a. med i et utvalg under Direktoratet for naturforvaltning og Nors Standard som
utredet dette.

Departementet har også vurdert et skille mellom jaktutøvelse og ettersøk av skadet vilt. Vi
støtter dette prinsippet for å kunne sikre at skadet vilt kan finnes og lidelser avsluttes på
mest mulig effektiv måte. Prinsipielt er vi imidlertid av den formening at dette er forhold
som naturlig bør ligge under viltlovgivingen.

Fang og slipp.

Vi tolker høringsforslaget slik at Fiskeri- og kystdepartementet kan lage forskrifter for
hvordan fiske skal utøves på en dyrevelferdsmessig forsvarlig måte, herunder
gjenutsetting av fisk.

Norges Skogeierforbund mener at ordlyden i § 29 og kommentarene til paragrafen er
akseptable i forhold til forvaltning og regulering av sportsfiske i vassdrag.  Vi vil imidlertid
sterkt advare mot at det i Lov om dyrevelferd,  og i forskriftene til loven,  innføres
restriksjoner som begrenser gjenutsetting av fisk,  eller at det innføres forbud mot at
fiskere kan slippe tilbake fisk de fanger.  Slike begrensninger vil få store økonomiske
konsekvenser for landbrukseiendommer, gårdsturismebedrifter og andre næringsaktører
som tilbyr laksefiske.

Det er i dag ca 150 000 personer som årlig driver med sportsfiske i de lakseførende
vassdragene i Norge. Vi anslår at laksefiske årlig bidrar til ca 1,3 Mrd i lokal omsetning for
landbrukseiendommer,  gårdsturismebedrifter og andre næringsaktører i bygder med
levedyktige laksestammer.

Det er svært viktig for den lokale verdiskapingen at vi i størst mulig grad beholder lengden
på fiskesesongen og begrenser fangstuttaket ved bruk av kvoter og rettet fiske.  Ved rettet
fiske kan det f. eks gis pålegg om gjenutsetting av all villaks (når man kan høste av
sjøaurebestanden),  hunnlaks, laks over størstemål,  vinterstøing, etc. Ved kvoteregulering
blir fisk som gjenutsettes på en forsvarlig måte ikke talt med i kvoten. Dette innebærer at
en del villaks blir satt tilbake i vassdragene under fisket.
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Undersøkelser viser at når laks settes tilbake på en forsvarlig måte, er overlevelsen svært
høy (over 95 %). En undersøkelse fra Alta som er utført av Norsk institutt for
naturforskning viser at kun 4 % av laks som ble fanget på sportsfiskeredskap og merket,
på nytt ble fanget senere. For majoriteten av laksene (96 %), var det kun den ene gangen
at de opplevde stress ved å bli fanget av en sportsfisker. Alle fiskene gjennomførte gyting
på vanlig måte.

Fordi laks som settes tilbake overlever og gjennomfører gyting, har gjenutsetting vist seg
å ha en positiv effekt på laksestammene. Dette er grunnen til at myndighetene i
Skottland, England, Irland, Island, Russland, Canada, m.fl. har innført regler som enten
pålegger sportsfiskerne, eller oppfordrer til, å sette tilbake villaks i visse vassdrag og/eller
i visse deler av sesongen.

Avslutning.

Avslutningsvis vil Norges Skogeierforbund understreke at det er viktig å få på plass en
dyrevelferdslov som sikrer gode rammer for dyrevelferden og som samtidig legger til rette
for forvaltning og utnyttelse av eksempelvis våre vilt- og fiskeressurser. Det framlagte
lovforslaget vil med noen justeringer kunne være et godt utgangspunkt for dette.

Med hilsen
NORGES SKOGEIERFORBUND

Nils Bohn
r, ""L -C?

Vidar Holthe


